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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

QMATION CONTALNED
acwﬁsw s (0D [ Mé«/ 1/3/79
'\ATE ‘2&_. Date of transcription

|M1ch1gan,
; telephone number | |was contacted at his arrxival at
- 7 Miami International Airport from Guyana at 6:53 p.m. aboard
4 ALM flight number 977. He was advised as to the identity
of the interviewing agent and as well as to the nature of
the interview. Also present at the time of interview was
sa | | U. S. Secret Service. 2¢/

At the outset of the interview stated that
he did not wish to be interviewed and stated he wanted
a lawyer present before furnishing any statements. He also
refused to be fingerprinted or photographed, but did voluntarlly
furnish a copy of his passport plcturesfﬁay

oluntarily furnished the following background
information on himselffﬁy

He arrived at Guvana in the summer or fall of 1977.
In Jonestown he was an | | He
stated that he was previously married to | | (Phonetic)

[ .k%/ |

| hdvised he was in the from 1960

]
with an honorable discharge.(Qy

stated he was on his way to Detroit, but
did not have a connecting ticket at the moment, but was going
to purcha2F_Qne_later_gn_that_nlaht*__He furnished an uncle's
addresg—a Michigan, telephone
number @S place of residence for a few days. He
would not furnish uncle's name. He stated that he had
someone waiting for him here in Miami, but since plane
was three hours late, he believed the person left.(@/

further advised that on Tuesday, January 2,
1979 he would contact the Detroit FBI office and submit
to an 1nterv1ew.(27

12/29/78 Miami, Florida : : Miami 89-179

Investigation on at Fite #

by_*sz}_ i ggf Date dictated 1/3/79

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to your agency;

it and its contents are not to be distributed outside your agency. / -
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The following background information was obtained

u/

Sex

Race

Date of Birth
Place of Birth
Height

Weight
Complexion
Build

Eyes

Hair

Military

Social
Security
Account No.
Education
Criminal
Background

Marital

Status

Son

Male
Black

?servation and voluntary information furnished

Honorable Discharge

[(Tast

Name Unknown) residing in]

resides with
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

, . COWTAINED 1/3/79
ALL KY‘EOMTIGE“ CO:‘ ED Date of transcription /3/
mmﬁiﬁ‘fmﬁlﬁﬁ LOI2, .

;uﬂﬁﬁ

telephone number was contacted at his arrival at

- 7 Miami International Airport from Guyana at 6:53 p.m. aboard
g ALM flight number 977. He was advised as to the identity
of the interviewing agent and as well as to the nature of

the dntarvigw Alcn present at the time of.interview was
SA U. S. Secret Service.
At the outset of the intervie stated that
he did not wish to be interviewed and stated he wanted -

a lawyer present before furnishing any statements. He also
refused to be fingerprinted or photographed, but did voluntarily
furnish a copy of his passport pictures.(](/ b6

b7C
[::::::]voluntaril furnished the following background
information on himself. [7/[ |

He arrived at Guyana in the summer or fall of 1977.

In Jonestown he was ; | He
stated that he was previously married to | Phonetic)

I1C- 77
| l advised he was in the| |

| |w1tn an honorable dlscharge./’iz'

[::::::]stated he was on his way to Detroit, but

did not have a connecting ticket at the moment, but was going
to purchase one later on that night. He furnished an uncle's
address | ] | Detroit, Michigan, telephone
number | las place of residence for a few days. He
would not furnish uncle's name. He stated that he had
someone waiting for him here in Miami, but since plane

was three hours late, he believed the person left.(ﬁqy

further advised that on Tuesday, January 2, -
1979 he would contact the Detroit FBI office and submit :
to an interview.[zq

-4 12/29/78 Miami, Florida . Miami 89-179

Investigation on at File #

by—___s.é. es Date dictated 1/3/79

This document contains neither recommendations nor conclusions of the-FBI. it is the property of the FB1 and is loaned to your agency;

it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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The following background information was obtained
baged on observation and voluntary information furnished

(2

Sex

Race

Date of Birth
Place of Birth
Height

Weight
Complexion
Build

Eyes

Hair

Marital

Military

Male
Black

Social
Security

Honorable Discharge

Account No.
Education

Criminal

(C«d

Background

Status [

| (Last

Son

Name Unknown) residing in

resides with
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4J________NQ_M%§ile Name)l L”'f:]
Michigan, telephone number |

roTuntarily seppeared at the Detroit Office of the ¥F31 TO

U.S. Congressman LEO J. RYAN of California, which occurred on
November 18, 1978. (24>

consulted with an attorney and it was dacision to be

JONES and decided to join the Temple. Zq
A short bime afterwards,[ __ |left Detroit and

resided at the People's Temnle in San Francisco, California,
where he was \located in San

Francisco. (LU

During the month of September, 1977,
voluntarily travelled to the Jonestown, Guyana (oumpoull of

L

be interviewed regarding his knowledge surrounding the death of

advised that prior tT:fffgg_%nterviewed, he had

interviewed without his attorney present. then provided
the following information: [70 i

During the month of October, 1976. attended
a rally which was conducted at Detroit, Michigan, by the
Reverend JONES, to promote membership in the People's
Temple. as impressed by the s eech given by Reverend

the People's Temple. | |worked there as an| \\&

T
skills.(?U

sware that Congresman RYAN would be coming to the People's
Temple Compound in Guyana. Tnitial notification was made over
| the compound speaker system and stated that Congressman RYAN

| and "concerned friends" would be coming During the same time

During the week of November 12-18, 1978, became

! period Reverend JONES made an announcement stating that RYAN was

a troublemaker. observed the response of the majority

would be coming into the compound. The majority of members

of People's Templé WMEMDEI'S to be that of concern that an outsider

followed JONES' instruction without question and anyone disagreeing

bé
b7C

/‘ with JONES' philosophy would be subjected to critical peer pressure.
| investigation on__ L/ 24/ 79 .. Detroit, Michigan _ Detroit 89-247
37 SAs | and XU\N'/\_
ol [onaf \,
by .S, Secret Service Date dictated 1/4/79
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ST Three or four days prior to RYAN's arrival, a
“petition was signed by members of the People's Temple
“in an attempt to keep RYAN and his party from making the
Visit. On the 15th or 16th of November, JONES again made an
announcement stating that RYAN would be admitted into the
compound and would be accompanied by MARK LANE and CHARLES GARY
of the People's Temple Legal Staff. JONES stated that everything
would be okay and that the residents should clean up the place
prior to RYAN's arrival. /7]

On November 17, 1978, Congressman RYAN and his party
arpived at the Jonestown Compound between 5:00 and 6:00 p.m.
RYAN was greeted by HARRIET TROPP, GENE CHAIKEN and JOHNNY
JONES. The RYAN party arrived via truck and was escorted to
the pavilion area. The truck remained parked near the kitchen
building.l observed some of the party at the pavilion
area where Reversnd JONES was talking to members of his legal
staff. (If]

At approximately 8:30 p.m., November 17, 1978, a
variety show was staged at the pavilion for the benefit of
Congressman RYAN and his party. The show consisted of a band,
singers, dancers and a comedian. The program lasted approximately
two hours and everyone present including the RYAN party appeared
o be in good spirits and were lau hing and smiling. At the
conclusion of the show, MARCELINE phonetic) JONES introduced
Congressman RYAN who addressed the group. RYAN praised the
work which was being done at Jonestown and stated he
wished he had people like this in his congressional district
to vote for him.((ﬁ)i

After BYAN's speech, the ¢
pavilion and returned to the
slept till approximately 1:00 p.m. on November 18, 19/5. He
walked to the kitchen building where he observed a portion
of RYAN's party boarding a truck. bntered the kitchen
and did not see the truck 1eave.(z

: A short time later,l |was peturning to his quarters
vwhen he observed Congressman RYAN i to members of the
People's Temple at the pavilion. could not recall the
identity of the Temple members./ ‘

b6
b7C




- DE 89-247

7

*5}ﬂf;f*A[::fgi::::::]ret ned t+q the porch of his qﬁérters where
ror-th family, the family, MONICA BAGBY, VERNE GOZNEY,
-+ and a few others were discussing the fact that approximately

20 Temple members intended to leave Guyana with the RYAN party./fzy

stated an additional 11 members had walked
away from the compound on the morning of November 18, 1978.
The group was discussing in particular HAROLD CORDEL, who intended
to leave. They were calling CORDEL a deserter and a traitbn.//zﬁ/

At approximately 2:30 p.m. | |observed DON SLY
walking down a path toward the pavilion area. SLY entered the
pavilion and attacked Congressman RYAN with a knife. Other
Temple members - at the pavilion subdued SLY and RYAN
was unharmed. lbelieved that SLY may have been -idjured
with the knife. The incident drew attention and MARCELINE JONES
made an announcement over the loudspeaker stating that no one
was harmed and instructing everyone to return to their homes.
Immediately after the incident, HARRIET TROPP and GENE CHAEKIN were .
talking with RYAN in the pavilion. In addition, RYAN's aide, b7C
Miss SPEAR was present when the attack took place./c%Y

At approximately 3:00 p.m., November 18, 1978,
Congressman RY as escorted toward a truck parked at the
kitchen area. did not observe RYAN enter the truck./7Z/

At approximately 4:00 p.m., November 18, 1978
Reverend JONES .¢alled a meeting at the pavilion. A securities
force was sent out to make sure everybody attended the meeting.
After the membership was assembled, JONES announced that
everybody would have to commit suicide and that anyone who would
not do so would be disgraced. One woman in the crowd, CHRISTINE
MILLER disagreed with JONES, but was immediately shouted down
by the crowd./ 7%

JONES went on to state that the pilot of
Congressman RYAN's plane would be shot when the plane was over
the jungle and all would die in the crash. JONES stated the
person who was going to do the shooting "“blamed.. his own
sister for his mother's death". xplained that he,
along with other members, assumed that JONES was referring to

. LARRY LAYTON, because of a prior indident which occurred

involving the death of LAYTON's mother. /2//

-3 -
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.*;u“:

e CHRISTINE MILLER again spoke up stafing, "maybe
he won't do it" to which JONES replied, "he will if the

- -place ever leaves the ground".
g P & (Y,
< A short time later, heard a vehicle

approaching the compound and observed JOHNNY JONES enter
the pavilion and whisper something to Reverend JIM JONES.
At that point Reverend JONES announced, "it's too late,
they're all dead", mentioning Congressman RYAN and JIIM COBB
of RYAN's party by name. [7/

Reverend JONES then instricted Dr. LARRY SCHACT
(phonetic) to bring the poison. JONES told everyone to
hurry in order that they might die with dignity and stated
that if they did not commit suicide they would be tortured
by the Guyana Defense Force (GDF). JONES did not exhibit
any emotion regarding his orders;zfzq

Various members then began to bring small
plastic containers of poison to the pavilion area, where
the contents were poured into a larger container. Temple«
members were then instructed to get in line and take the
poison.

[::::::]stated that on other occasions JONES
would call meetings in which he would have a member whose
faith was believed to be weak come forward and drink a
liquid which was supposed to be poison. On these occa-
sions, however, it was not poison and the individuals
drank the liquid unharmed./%{

Almost immediately temple members and their
children formed a line waiting to take the poison. Adults
consumed the poison by mouth and the poison was forced
down the throats of the children by use of a syringe.

Kool aid was used to wash away the taste of the poison
after being taken./ ?// .

| I:lstated the first member to take the
poison was a female, name unknown to him and she hurried
to the front of the line to take the poison as if she
were proud to be complying with JONES' ordersy7zz/:
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Approximately five minutes after taking the

.’- "poison people were beginning to_die, children being the

ey
.7

first affected by the poison. Even those people in line
who observed the others dying continued to remain in the
line and there was no evidence at this point that anyone
was being forced to take the poison./zy

A security force of approximately 20 to 25
people armed with bow and arrows and cross bows were
directly adjacent to the people standing in line. The
security force was present there to prevent people from
leaving. In addition, an additional perimeter of approxi-
mately 20 security guards bearing rifles and shot guns were
also in place at the boundary of the compound./ézy

[ Jstated he did not get in line with the
others but was trying to determine how he would escape.

A short time after the poisoning began, Dr. SCHACT (vhonetic)
r a nurse to get him a stethoscope.
left the pavilion area to obtain a gTletT

romh e hospital building. walked with
to the hogpital where hf fftere and then left

exiting the back door. crawled under the hospital
building and remained there until dark./7/|

Just as it became dark, an announcement was made
over the compound speaker system calling all individuals
with weapons to report to the radio room whigh was directly
across from the pavilion. Three armed individuals whom

area. then ran into the jungle and paralled a road
which led to Kaituma. walked for approximately four
and one half hours and arrived at the Kaituma police station
at approximately 12:2%0 a.m., November 19, 1978.
then advised the authorities in Kaituma of the events
which had taken place at Jonestown./ﬁg7‘

f;ﬁif];ee from his hiding place then left the hospital

o E;;:;:]stated that weapons were very seldom
 discussed but he did recall Reverend JONES in September,
© 1977 stating thff:fii:fﬁapons maintained at the compound

were licensed. urther advised that armed security
guards were on duty during all hours of the day or night
at the Jonestown complexu/zaf T
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stated he never observed any‘firearms

,"training being conducted but d4id, on one or two occasions,

hear guns being fired.g::::;::]had been advised that the
firing was simply practice Ior hunting./Z/

[ ]provided the following list of individuals
whon he knows to be members of the temple Internal Security
(IS) force: 24(

JOE WILSON (in charge of weapons)
GREG WATKINS

ATBERT TOUCHETTE

BILLY OLIVER

BRUCE OLIVER

CHARLES MARSHAL uy
WESLEY BRIDENBACK

BOB KICE ‘\j
RONNIE JAMES

felt all of the above individuals_were
deceased except CHARLES MARSHAL and RONNIE JAMES.
did not know the current status of MARSHAL or JAME -/49'

In addition, the following individuals were
members of the security force armed with cross bows:(uy

MARIE RANKIN - /]
BOB RANKIN

MARLENE WHEELER

NANCY SINES (uy

believed all of the above to be decéased
except MARLENE WHEELER whose status is unknown to him. 77/

| provided the following list of individuals
he descri 35 tlose confidantes of Reverend JIM JONES: (&,

~ HARRIET TROUP
) JOHNNY JONES
GENE CHAIKEN.
MARIA CONSARES (phonetic)

(Y




DE 89-247

S furnished the following names of
. individuals who were members of the Jonestown basketball

team: QM[

STEVE JONES
TIM JONES
CALVIN DOUGLAS
LEE INGRAM
EUGENE SMITH
CLEVELAND NEWELL (V4
JOHNNY COBB

CARL BARNETT

| [ Jbelieved all members|of the basketball
team to be alive in that they were attending a basketball
[fffffjfent in Georgetown, Guyana when the incident occurred.
has not aware of any additional activities or functions
performed by members of the basketball team other than
playing basketball.(MJ

provided the following list of individuals
whom he kI6WE TO be alive who were in positions of some
authority with the People's Temple Organization:(u,

TIM CARTER (usually in Georgetown, Guyana
handling customs operations)
MICHAEL PROKES
CALVIN DOUGLAS (occasional bodyguard for
Reverend JIM JONES) ‘
MICHAEL TOUCHETTE (function unknown, working
in Georgetown) : .
LEE INGRAM (in charge of shop operations in g%
Jonestown) '
ARCHIE IJAMES (member of the Inner Circle
at People's Temple, San Francisco, California)
MIKE CARTER (ham radio operator, Jonestown)
TERRY BUFORD (ham radio operator, Jonestown)

[:::::::hdvised he was aware that ham radio
transmissions were being made but ot aware of the
text of the messages. In general,fff:f::]believed members
who were allowed to travel outside of the compound in
Guyana were leaders in the temple organization.(MJ

...7—‘




DE 89-247

- | o ' |was aware of no contingency plans to
-+ 7 harm public officials in the event the People's Temple

Organization would fall.(%/

The general threat that "people who betray
Reverend JONES will not be forgotten" was made frequently. (A/

was not familiar with the term “angels"

nor did he consider any of the surviving members to be a
threat to other surviving temple members or public officials
in the United States. (}q

stated he was aware of any bribery oxr
criminal aCTIVITY such as narcotics trafficking being con-
ducted in Jonestown. No smoking or drinking was permitted
at the compound and narcotics were not taken in the course
of everyday living. %}

stated that many members were kept

against their will and was aware that the security forces
were present to insure that no members escaped the compound.
[::::filecalled hearing that one member, TOMMY BOGUE who
tried to escape, was beaten but did not witness

the beating. [j::::]stated it was normal practice to
tranquilize individuals who were captured while trying to

escape. (2{(

No narcotics were manufactured at the Jonestown
complex and all drugs were transported into the compound
from areas unknown to [ |was not aware of the
types of items which were shipped into the compound in
that only certain trusted individuals were permitted to
unpack incoming shipments. recalled the following
individuals who were cargo packers at the San Francisco

temple in 1977:( /Iy

RUBY CARROLIL (
RAVINE BEAN
JACK BEAN (ot

| lbelieved the above individuals to be
deceased. stated that members were required to
provide written confession ofd!sins" which they hair-é/

-8 -
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i ' comnmitted prior to coming to the Jonestown complex. The
- written statements were kept as a record but] ould
.-, cite no example of any statement belni used to iorce a

member to stay at the temple. It was observation
that people stayed because of extreme peer pressure./}?/

In addition, tape recordlngs were made of a1l
meetings of the general membership in Jonestown. |
did not know whether similar recordings of meetings in-
volving members of the Inner Circle were made. /}1/

stated he was not familiar with the
flnan01al dealings of the People's Temple but it was his
impression that only Reverend JIM JONES knew exactly how
much money the temple had and where the money could be

located./z,/

| |stated currently has a list
of loyal temple members who blame disloyal members that
left with the RYAN party for the downfall of the temple. 12@} b

The following ob§§§§£§i§° was taken from ‘ b7cC

observation and 1nterv1ew1

True name / (No Middle Name)
Date of birth [ I
Place of birth
Weight
Hair Black
Eyes . Brown
Characteristics | |
Scars (w/
Social Security
Number
Relatives Father |
address un
N0 Drothers Oor 81 S living
Military service [ | honorable
discharge :
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Current address

Michigan
Telephone number
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

ALLINF&@ESI@NGOE?&UEE

1/5/79

/ voluntarily¥gppeared at the Detroit

U.S. Congressman LEO J. RYAN
November 18, 1978£\

]

interviewed without his attorney present.
the following information 1@/

During
a rally which
Reverend JIM JONES, to promote membership in
Temple. L Jas impressed by
JONES and decided to join the Temple.(za

A short time afterwar@s

HERELNIS ﬂCLA%SIFf’ . .
. ‘Q@*?EJ/JJA ,,%_.,.,g‘( A ——ZZ«.ZQMD ,.éi»tl{—'\/ Date of transcriptlo)n
e | (o Middle Name)! —
: | Michigan, telephone

Office of the FBI to
be interviewed regarding his knowledge surrounding the death of
of California,rwhich occurred on

[::::::]advised that prior t interviewed, he had
consulted with an attorney and it was ision to be

the month of October, 1976, |attended
was conducted at Detroit, Michigan, by the

the speech given by Reverend

[;:::;;::peft Detroit and
resided at the People'sdmemnlﬁ_ln__ég___é£§i§T0v California,
where he was employed & located in San

numberi |

then provided

the People's

Francisco.(?ﬁ

During the mont

Tecalele Mamnle

h of September, 1977,

voluntarily travelled_tn_thaonnestown, Guyana

Coumpound of

worked there ag

|

17

During the week
Temple Compound in Guyana.

and "concerned friends"

' gware that Congresman RYAN w

of

November 12-18, 1978
ould be coming to the People’s
Tnitial notification was made over
the compound speaker system and stated that Congressman RYAN
would be coming During

became

the same time

would be coming int
followed JONES' ins

de an announcement s

tating that RYAN was

observed the response O

£ the majority

period Reverend
a troublemaker.
of People's Temple members

o the compound.

to be that of concern

that an outsider
The majority of members

truction without qu

estion and anyone disagreeing

- Qecrel _oervice

by

¢ with JONES' philosophy would be subjected to critical peer pressure.
n// . : [qﬁy
investigation on—_ L/ /79 ., Detroit, Michigan _Detroit 89-247
§gJSA§ land  {Win— ~
|

ana |

Date dictated

1/4/79

jrms d?cument contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. 1t is the property of the FBI and is loaned to your agency;
it and its contents are not to be distributed outside your agency. .
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TRIE ' ‘Three or four days prior to RYAN's arrival, a

;'1‘pétition was signed by members of the People's Temple

“in an attempt to keep RYAN and his party from making the

visit. On the 15th or 16th of November, JONES again made an
announcement stating that RYAN would be admitted into the
compound and would be accompanied by MARK LANE and CHARLES GARY
of the People's Temple Legal Staff. JONES stated that everything
would be okay and that the residents should clean up the place
prior to RYAN's arrival. ('7,{/

On November 17, 1978, Congressman RYAN and his party
artived at the Jonestown Compound between 5:00 and 6:00 p.m.
RYAN was greeted by HARRIET TROPP, GENE CHATKEN and JOHNNY
JONES. The RYAN party arrived via truck and was escorted to
the pavilion area. The truck remained parked near the kitchen
building. observed some of the party at the pavilion

area where Reverend JONES was talking to members of his legal

staff.[?{/

At approximately 8:30 p.m., November 17, 1978, a
variety show was staged at the pavilion for the benefit of
Congressman RYAN and his party. The show consisted of a band,
singers, dancers and a comedian. The program lasted approximately
two hours and everyone present including the RYAN party appeared
to be in good spirits and were laughing and smiling. At the
conclusion of the show, MARCELINE phonetic) JONES introduced
Congressman RYAN who addressed the group. RYAN praised the
work which was being done at Jonestown and stated he
wished he had people like this in his congressional district
to vote for him.z%q

Af 's speech, the cpowd diasnersed from fhe
pavilion and returned to the }
slept till approximately 1:00 p.m. on November 18, 1978. e
walked to the kitchen building where he observed a portion
of RYAN's party boarding a truck, entered the kitchen
and did not see the truck leave.

: A short time laterl was peturning to his quarters
when he observed Congressman alking to members of the
People's Temple at the pavilion. [ lcould not recall the
identity of the Temple members(}%/ "

-2 -
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SRIEIFUNIRE I retur, to the porch of his quarters where
7 - thg [Tamily, the |family, MONICA BAGBY, VERNE GOZNEY,
.~ and a Tew others were discussing the fact that approximately
20 Temple members intended to leave Guyana with the RYAN party.(C%/

stated an additional 11 members had walked
away from the compound on the morning of November 18, 1978.
The group was discussing in particular HAROLD CORDEL, who intended
to leave. They were calling CORDEL a deserter and a traitnp.tfyy

At approximately 2:30 p.m. observed DON SLY
walking down a path toward the pavilion area. ©SLY entered the
pavilion and attacked Congressman RYAN with a knife. Other
Temple members at the pavilion subdued SLY and RYAN
was unharmed. believed that SLY may have been.-injured
with the knife. e incident drew attention and MARCELINE JONES
made an announcement over the loudspeaker stating that no one
was harmed and instructing everyone to return to their homes.
Immediately after the incident, HARRIET TROPP and GENE CHAEKIN were ¢
talking with RYAN in the pavilion. In addition, RYAN's aide, b7C
Miss SPEAR was present when the attack took place”/hy

At approximately %:00 p.m., November 18, 1978,
Congressman Rﬁfﬁszf:fscorted toward a truck parked at the
kitchen area. did not observe RYAN enter the truck.(zi/

At approximately 4:00 p.m., November 18, 1978
Reverend JONES..¢alled a meeting at the pavilion. A securities
force was sent out to make sure everybody attended the meeting.
After the membership was assembled, JONES announced that
everybody would have to commit suicide and that anyone who would
not do so would be disgraced. One woman in the crowd, CHRISTINE
MILLER disagreed with JONES, but was immediately shouted down
by the crowd.)

JONES went on to state that the pilot of

Congressman RYAN's plane would be shot when the plane was over
the jungle and all would die in the crash. JONES stated the
person who was going to do the s i "blamed.. his own

. sister for his mother's death". explained that he,

- along with other members, assumed that JONES was referring to
LARRY LAYTON, because of a prior indident which occurred
involving the death of LAYTON's motherY/ZV .

-3 -
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“;;;a: CHRISTINE MILLER again spoke up stafing, "maybe
he won't do it" to which JONES replied, "he will if the
-place ever leaves the ground".(’z,{/ '

Plvoe

A short time later,[:::::]iheard a vehicle
approaching the compound and observed JOHNNY JONES enter
the pavilion and whisper something to Reverend JIM JONES.
At that point Reverend JONES announced, "it's too late,
they're all dead", mentioning Congressman RYAN and JII COBB
of RYAN's party by name.[Z(}

Reverend JONES then instricted Dr. LARRY SCHACT
(phonetic) to bring the poison. JONES told everyone to
hurry in order that they might die with dignity and stated
that if they did not commit suicide they would be tortured
by the Guyana Defense Force (GDF). JONES did not exhibit
any emotion regarding his orders. 4 7/}

Various members then began to bring small
plastic containers of poison to the pavilion area, where
the contents were poured into a larger container. Templex
members were then instructed to get in line and take the
poison.[%}

[ |stated that on other occasions JONES
would call meetings in which he would have a member whose
faith was believed to be weak come forward and drink a
liquid which was supposed to be poison. On these occa-
sions, however, it was not poison and the individuals
drank the liquid unharmed. [ )

Almost immediately temple members and their
children formed a line waiting to take the poison. Adults
consumed the poison by mouth and the poison was forced
down the throats of the children by use of a syringe.

Kool aid was used to wash away the taste of the poison
~after being taken. (2{,

‘ |stated the first member to take the
poison was & Iemale, name unknown to him and she hurried
to the front of the line to take the poison as if she
were proud to be complying with JONES' orders. /%/

bé
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. Approximately five minutes after taking the
‘poison people were beginning to die, children being the
< fTirst affected by the poison. ZEven those people in line
who observed the others dying continued to remain in the
line and there was no evidence at this point that anyone

was being forced to take the poison. /Z{)

A security force of approximately 20 to 25
people armed with bow and arrows and cross bows were
directly adjacent to the people standing in line. The
security force was present there to prevent people from
leaving. In addition, an additional perimeter of approxi-
mately 20 security guards bearing rifles and shot guns were
also in place at the boundary of the compound./ﬁvy

[ ]stated he did not get in line with the
others but was trying to determine how he would escape.
A short time after the poisoning began, Dr. ?QHAQI_thQnQIiT)
asked for a nurse to get him a stethoscope.

[;::::;;]left the pavilion area to obtain a stet
rom the hospital building.i | walked wit
to the hospital where he entered and then left

exiting the back door.[ ___ Jcrawled under the hospital
building and remained there until dark./7/

L3N

Just as it became dark, an announcement was made
over the compound speaker system calling all individuals
with weapons to report to the radio room which was directly
across from the pavilion. Three armed individuals whom

ould see from his hiding place then left the hospital

area. then ran—isia +the jungle and paralled a road
which led to Kaituma. walked for approximately four
and one half hours and arrived at the Kaituma police station

at approximately 12:30 a.m., November 19, 1978.
then advised the authorities in Kaituma of the events
which had teken place at Jonestown./%y'_,

- stated that weapons were very seldom

 discussed puT e did recall Reverend JONES in September,

" 1977 stating that all weapons maintained at the compound
were licensed. further advised that armed security
guards were on ing all hours of the day or night
at the Jonestown complex.//%y -

-5 =~
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.0 training

hear guns being fired.

[::::::]stated he never observed any firéarms

being conducted but did, on one or two occasions,
had been advised that the

firing was simply practice for hunting. /2{)

provided the following list of individuals

whom he knows to be members of the temple Internal Security
(IS) force: ()

deceased

JOE WILSON (in charge of weapons)
GREG WATKINS

ATBERT TOUCHETTE

BILLY OLIVER

BRUCE OLIVER

CHARLES MARSHAL (&
WESLEY BRIDENBACK '
BOB KICE

RONNIE JAMES

felt all of the above individuals
except CHARLES MARSHAL and RONNIE JAMES.

did not know the current status of MARSHAL or JAME .Gé/

In addition, the following individuals were

members of the security force armed with cross bows:(u¥

MARIE RANKIN
BOB RANKIN

MARLENE WHEELER )
NANCY SINES [ Y

believed all of the above to be deceased

except MARLENE WHEELER whose status is unknown to him<:vq‘

provided the following list of individuals

he described as close confidantes of Reverend JIM JONES{LU

HARRIET TROUP (
JOHNNY JONES
GENE CHAIKEN

MARTA CONSARES (phonetic) (v

|

-«
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o furnished the following names of”
. individuals who were members of the Jonestown basketball

team:(mj

STEVE JONES
TIM JONES

CALVIN DOUGLAS

LEE INGRAM

EUGENE SMITH

CLEVELAND NEWELL Yu/r
JOHNNY COBB

CARL BARNETIT ~l

believed all members of the basketball

team to be alive in that they were attending a basketball
tournament in Georgetown, Guyana when the incident occurred.
was not aware of any additional activities or functions
per ted by members of the basketball team other than

playing basketball. (ZU

provided the following list of individuals bicC
whom he knows to be alive who were in positions of some
authority with the People's Temple Organization: (%9

TIM CARTER (usually in Georgetown, Guyana
handling customs operations)

MICHAEL PROKES

CALVIN DOUGLAS (occasional bodyguard for
Reverend JIM JONES) ‘

MICHAEL TOUCHETTE (function unknown, working
in Georgetown) i

LEE INGRAM (in charge of shop operations in w)
Jonestown) ’ \
ARCHIE IJAMES (member of the Imner Circle
at People's Temple, San Francisco, California)

MIKE CARTER (ham radio operator, Jonestown)

TERRY BUFORD (ham radio operator, Jonestown)

advised he was aware that ham radio
transmissions were being made but %fs not aware of the

text of the messages. In general, believed members
who were allowed to travel outside © € compound in
Guyana were leaders in the temple organization(ij%/

-7 -
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-

- was aware of no contingency plans to
harm public oificials in the event the People's Temple
“" Organization would fall.(jx)

The general threat that "people who betray
Reverend JONES will not be forgotten" was made frequently.cﬁ%y

was not familiar with the term "angels"

nor did he consider any of the surviving members to be a
threat to other surviving temple members or public officials
in the United States.(i%}

stated he was aware of any bribery or b6
criminal activity such as narcotics trafficking being con- b7C
ducted in Jonestown. No smoking or drinking was permitted
at the compound and narcotics were not taken in the course

of everyday living. (ZQ

, stated that many members were kept

against tNeITr wrll and was aware that the security forces
were present to insure that no members escaped the compound.
| recalled hearing that on , TOMMY BOGUE who
tried to escape, was beaten but’ did not witness

the beating.fi:::;;]stated it was normal practice to
tranquilize individuals who were captured while trying to

escape. / /

No narcdtics were manufactured at the Jonestown
complex and all drugsruﬂxg_ﬂ:anﬁpgxtg? into the compound
from areas unknown to was not aware of the
types of items which were shipped into the compound in
that only certain trusted ipdiwvidnals were permitted to
unpack incoming shipments. recalled the following

individuals who were cargo packers at the San Francisco
temple in 1977: Zﬁ

RUBY CARROLL /
RAVINE BEAN
JACK BEAN OW

believed thé/above individuals to be
deceased. stated that ynembers were required to
provide written confession ofi!sins" which they h?d74/

-8 -
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committed prior to coming to the Jonestown com 16X. The
* . cite no example of any statement being used Eo ;orce a
member to stay at the temple. It was Fbservation
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PUL SN S

could

that people stayed because of extreme ssure. (:%7
In addition, tape recordings were made Qf all
meetings of the general membership in Jonestown.
did not know whether similar recordings of meetings in-
volving members of the Inner Circle were made.(zy

[ Jstated he was not familiar with the

financial dealings of the People's Temple but it was his
impression that only Reverend JIM JONES knew exactly how
much money the temple had and where the money could be
located.(%/

_ stated DALE PARKS currently has a list
of loyal temple members who blame disloyal members that</§Z/

left with the RYAN party for the downfall of the temple

Riprion
The following o ‘(Qigi%n was taken from
observation and interview: 2
True name kNo Middle Name)

Date of birth
Place of birth
Height

Weight —
Hair Black
Eyes . —Brown
Characteristics
Scars

Social Security

Number
Relatives Father

no brothers Oor Sisters Living
Military service honorable

TISCOOTEe
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Current address (L@/

Michigan
Telephone number .
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. |was contacted by Special

* Agentel land I | at

ICallfornla, and he was advised

‘ of the official identities of the interviewing Agents at
that time by show of Federal Bureau of Investigation (FBI)
credentials. E::::;;:]was advised that the purpose of the
interview was to obtain from him any information regarding
any details relating ta the assassination of Congressman
LEO RYAN in Guyana. then furnished the following
information: /zq

| hdvised that he is currently staying

ljuﬂq;n' | R |
| C=Tifornia. Tolephone number| | He advised

tha | is the person residing at

| [ and that she does not have a

telephone. He advised that he will be available through

the residence of hislsl i bdvised
that his full name I | tThat he was
born| |California, and that his
father is e advised that his Social

Security Number 1is

In connection with the Pennles Temple (PT),
advised that he was and that he was
E while at the Jonestown settlement in Guyana. /2”

recalled and related that he first came

into contact with PT in 1971 when he was in| |
with | ] who now lives in

at an unknown address. 1t was upon her recommenda-
Tiom thot ha oo with her +0 one of the meetings at the
L San
Trancisco That he First came 1Into contacer wrtrhm rFr. He
advised that he has been a member of PT since then. [ ]
advised he is not a member of the Planning Commission and(éé/

3 P

Interviewed on L/ 19779 ot Berk;ley, California File # SF 89-250 C@Q‘?
SAs . € - -

by 7 SLK/rme Date dictated 1/23/78

I

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. 1t is the property of the FFBI and is loaned to
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- “does not know anything regarding the Planning Commission.

s He advised that his sole responsibhilitv was tao be in

| and the | and

to the commynity of the PT. His only| |
was 1in this area /%Q

stated that he j ot aware of any
so called Tcontingency plans." !stated he did
not recall receiving instructions regarding pre-planned

assassinations, but does recall that members were expected -
to fight should the church or its members be attacked.l/Zy

b6
In Jonestown, the rule was that if someone from b7C

the outside came into the Jonestown community that everyone

was to report to the main pavillion and drink poison kool-

aid. This is what_happened when Congressman RYAN and his

party had left. [::::%%:]advised that JONES never said

exactly what would happen to the survivors, but left this

up in the air. [%,

|advised that he went to Guyana in
August, 1977, after being given a ticket by |

the | at the San Francisco PT. | !
flew by airplane, the exact airlines unrecalled, to the
New York Airport and from there to Guyana an OWI .
In New York, | t with JANICE JOHNSON,

and |who are from

e in Los Angeles. They were also on their way to
Guyana.(zq

advised at that time, when he was
traveling to Guyana, he took just own personal belongings,
which consisted of a double f clothes, a picture that
is an artist's drawing that | |asked him to give to
somebody in Jonestown. could not recall who it was
that he was to give this painting to. It was a framed 18"
by 24" painting. [:::::::Estated that he gave this to some-
body in the kitchen at Jonestown when he eventually arrived
there apnd they furnished it to whom it was intended:

stated that he did not t oney other than

$30 of his own money to Guyana. tff:fff:ﬂstated that he
does not have any knowledge regarding any other monies
being taken to Jonestown from the San Francisco temple.(7(
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was also negative on any knowledge regarding guns

or shipment of weapons to Jonestown. does not
know anyone else who took weapons to Jomestown. / 2t/

Upon his arrival in Guyana, stayed in

Georgetown, Guyana, at the PT residence for about one
week and then was staving | |

[, the
"Latayette', was not the PT boat at that time, but was
about one-quarter mile away from the PT boat in the same *

harbor or boat mooring area. [ Jrecalled that in
charge at that time of this boat was TIM SWEENEY and
that another individual named CLEVELAND NEWELL also
stayed on the Lafayette. As far as he knows, NEWELL is
still alive and survived _the massacre. NEWELL is from

the Los Anceles area and does not know where he
is now. advised a Tavel to Jonestown was by
the boat, the Latayette, and that the following people
also went by boat to Jonestown at the same time:(zy b6
b7C
SHIRLEY SMITH BECKY FLOWERS (
PATSY JOHNSON SHIRLEY BASEY and her L
four children ( /
~J
Upon arrival at Jonestown, was assigned
to work in the under the direction of

(Ph TICT) [ W]

| |again advised that he was not aware of
any plans to kill any outsiders while there. He was
aware of the fact that JONES was notified of the arrivals
and in pending arrivals of all persons from the outside.
When these notifications came, efforts were made to fix
the place up to get ready for their visit.
stated that messages were relayed through Georgetown to
Jonestown regarding these arrivals. With respect to
representative LEO RYAN, | | advised that there was
talk that some relatives and RYAN were coming to Jomnestown
in about a week and[ | recalls that Reverend JIM JONES

(Y
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- stated that he didn't want them coming or any reporters

either.[_____ hdvised that the whole thing was rather
mixed up and confused as to what was going to happen
upon their arrival. With respect to the "white nights",

~

while everyone else went to the pavillion as ordered
by JONES. [::::E::]advised that at these "white nights"
everyone was put on alert and ordered to report to the
main pavillion where JONES addressed them regarding the

~necessity for them to commit suicide. ZO

[:::::::]recalls that Dr. LARRY SHECK and nurse
JOYCE TOUCHETT were the ones who made the "group drink"
in a large cooking tub. He recalls that on the night
of the mass suicides, they came to the kitchen and_took
a large cooking tub and took it to the pavillion.
stated that this was the night that the suicides occurred
and was late in the evening probably 4:30 p.m. or later on
November 18, 1978. He recalled seeing in one of their or
both of their possessions a box of "Flavor-Aide', which
is like kool-aid, but just another brand. They also had
two plastic brown colored labelled jars, but he could
not read what was on the label. At this point,
recalled that the kitchen workers were ordered by one of
the security men, LOU JONES, an Oriental-Asian or possibly
Chinese man, to the pavillion. JONES had a gun in his
waist, tucked under his belt, but he did not take it out
or point it at any of them. The seven people in the
kitchen consisted of MARY ROGERS, HAZEL NEWELL, MAURICE
JACKSON, DAVID SULLIVAN, GLORIA ROSA, KIM FYE (Phonetic)
and BETTY JEAN GILL. (]”

In addition to LOU JONES, was aware of
the following men, who were known to be security men:i( vy

BILLY OLIVER TOM KICE J

BOB KICE PONCHO JOHNSON

RONNY JAMES RONNIE DENNIS (&4

u U
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DANNY MOTON DONNIE CASSANOVA
(usually carried a
crossbow)
EARL JONES JOE WILSON &M/
BRUCE OLIVER '__[

explained that his being alive and es-
caping as follows:\“J

stated that when they went to the
pavillion and people were being forced to drink the
poison and/or were willingly drinking the poison drink,
he was able to get by a security guard at the entrance
to the school pavillion where they were making the
poison. [:::::f:]advised that he ran into the jungle
at about 7:00 p.m. and came out of the settlement at
about 1:00 a.m. and was walking toward Port Kaituma.
At some point before reaching Port Kaituma, he was
questioned by the Guyana authorities and remained in
Georgetown at the Park Hotel where his residence was
paid for by the U.S. Embassy. [ |stated that he
never talked to anybody connected with the Jonestown
massacre or persons who were reportedly involved in
the killings of representative RYAN and his party(bu

relating his escape, [ lrecalled
that a Negro male, who worked mostly with

| was sent by the doctor to get a stethescope
Tom another building. |advised that] |

is not connected to the assassinations or anything else,

but was merely getting a stethescope for the doctor to

examine several of the people to see if they had died.
walked out withf | and when he went in

With onme of the nurses to get the stethescope, |

hid under the building nearby until they had gone back
and then he ran into the jungle.(ul
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ndvised that he observed several people
being forced to drink the poison and that most of these
who were forced to were a lot of the "seniors'" or older
people at Jonestown. Specifically, he saw two security
men, JIM MC ELVAIN and BRUCE TURNER, force two seniors,
FREDDY LEWIS and NANCY JONES, drimnk the poison liquid.

He observed JIM JONES ‘use force on a lot of the seniors
and chastised them for not coming forward to die with the
rest. }::::;::]stated that he saw a lot of older people
being forced to drink the poison or being injected with
poison by the doctor and the nurses. He knows of nobody
that was involved in the killings or the forcing of the
older people to be alive at present.(uq

In connection with this interview, Wwas
asked the following questions and his responses were noted
following the questions:(uJ

Q: 1) Do you have any specific knowledge of aquisition,
licensing, or shipment of any weapons by People's
Temple (PT) members to Guyana or anywhere else?

A: | | Never had any weapons training or purchased
any weapons and as far as he knows only JOHNNY JONES,
who is now dead, and TIM JONES, JIM JONES' son, were
involved in the purchase of weapons.

Q: 2) Do you have any specific knowledge of firearm
training received by PT members including specific
dates, places and trainers?

A: He has no information regarding any of this.

Q: 3) Are you aware of any threats to harm public
officials or current and former members of the
PT as a result of leaving the church or attempts
to expose the church and subsequently JIM JONES?
Or attempting to infiltrate or cause any current
member to leave the church?
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He was aware of the generalized threats
against the people who wanted to leave the temple,
but not of any specific threats.

4) Are you aware of any stock piling of weapons or

money by JONES either in Guyana or at PT locations?

He is not aware of any money whatsoever.

5) Are you aware of any contingency plans that
existed or any discussions of a plan reportedly
espoused by JONES as a means of retaliation
against any persons attemtping to arrest or
capture JIM JONES or who would interfere with
church policies?

[ T r.

6) Are you aware of any federal officials, inter-
national officials or state officials who are
set up for a target of murder?

No.

7) Are you aware of individuals who were inner core
of the Planning Commission?

MIKE PROKE and JOHNNY JONES might have
been members of the Planning Commission, but he is
not aware of any one who is on the inner core of the
Planning Commission.

8) Are you aware of the identity of individuals com-
prising the PT security force?

[:::;::::] He furnished the above listed individuals
as being on the security force and advised that this
force. did have some people who were identical with

people who were on the basketball team and those on
the basketball team were STEVEN and TIM JONES, JIMMY

(Y
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JONES, CLEVELAND NEWELL, WALTER WILLIAMS, MIKE
TOUCHETT and MIKE CORDELL. | has not heard
the term '"the angels" and has no knowledge regarding
these individuals. (Question 9 included above.)

9) Included above.

10) Do you have any information concerning bribery
or influence peddling by members of the PT?

A: No. -

11) Are you aware of any discussions regarding
the assassination of Congress RYAN and his
party? Did JONES order party ambushed? Were
there any practiced drills for ambush or any-
one  who disturbed the Jonestown compound? Do
you know who participated in the assassination?

A: He doesn't know anything regarding any of (oA
these questions and was not involved and does not know
of any planned practice drills or who was involved in
the assassination.

Q: 12) Were there practice suicide drills where people
pretended to drink the poison and were narcotics
used to facilitate this? Did the mass suicide
take place voluntarily or were individuals forced
to take the poison and shot? Did you witness the
people doing the shooting?

A: See above interview regarding witnessing of
Torced drinking of the poison and use of injection of
narcotics to murder members at Jonestown. Ei;:::;;:]
advised that he did not see anyone shot, a oug

after he had escaped and was hiding in the jungle he
could hear shooting from the Jonestown compound.
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:'Q{ 13) Do you know the existance of an assassination

) squad and the identity of any members?

A: No.

Q: 14) Do you know if the remaining invidiuals who

are at liberty will carry out their assassina-
tion plans of survivors or defectors?

A: He does not know the identity of any
individuals who were giving any such assassination
plans.

Q: 15) Details of association with PT.

A: He advised that he lived ai |

and at another on
also in San Francisco. stated he was

not involved in any of the church hierarchy, that he

was not on any Plan

ning Commission and that his sole

responsibility was

seven days a week.

16) furnished the following descriptive data
in addition to that furnished earlier in the interview:

r______1has | _ JJ

[zddress unknown; and
stated he is unemployed at present,

last known to be living in

Just having arrived in the U.S. the previous day and
that he fﬂgi_ﬂanCt to find employment in the near

advised while in Guyana he married

future,
Date of Birth: Unknown,

who had Temained im Georgetown, Guyana, when[ ]
returned to the U.S. He advised they were married

b6
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-Q: 17)° Do you have any information regarding the in-
volvement of members of the PT and any criminal
offenses, such as assault, homicide, fraud?

A: No.

18) Do you know anyone operating the PT radio or
anyone having access to the radio or the code
used on the radio or its transmission, especially N
in the last two weeks prior to the RYAN L
assassinations?

A: The only person he knows to have been a
Tadio operator was MIKE CARTER. does not
know anything regarding any radio codes.

At 3:45 p.m| | was served a o
subpoena from the U.S. District Court for the Northern be
District of California ordering him to appear in the U.S. '
District Court at the Grand Jury Room, Number 17201, 450
Golden Gate Avenue, San Francisco, California, on the
24th of January at 2:00 p.m. acknowledged receipt
of the subpoena and was furnished with a copy of this and
the Grand Jury subpoena attachment, which advised him re-
garding his rights. He was advised that this Grand Jury
inquiry was regarding possible violation of Title 18,

U.S. Code, Section 351 - Congressional Assassination
statute. (74}

was advised should he remember any
_additional details that he feels imp tefurnich
to the FBI that he contact either SA| or

and] Jwas furnished with a telephone numbeT O e
Berkeley Resident Agency. (,7{/
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o | ontacted bv Special
Iégents I [and | at

California, and he was advised
of the oIficial identities of the interviewing Agents at
that time by show of Federal Bureau of Investigation (FBI)
credentials. was advised that the purpose of the
interview was to obtain from him any information regarding
any details relating assassination of Congressman
LEO RYAN in Guyana. [fi:fff] then furnished the following
information: W/

[ |advised that he is currently staying
withl - |
[California. telephone number| | He advised
that| is the person residing at
and that she does not have a
telephone. He advised that he will be available through

be
b7C

the residence of his| | advised
that_his full name isl| | tThat he was
born| |california, and that his
father ig | He advised that his Social
Security Number 1 |(ZU

In connection with the Peoples Temple (PT),
[:EEEEEEaadvised that he was and that he was
al hile at the Jonestown settlement in Guyana.(a/

[::::::] recalled and related that he first came
into contact with PT in 1971 when he was in | |
| who now lives in

. |at an unknown address. It was upon her recommenda-
Tion that he go with her to one of the meetings at the
in San

Francisco that he first came into contact with PT. Tf::::::]
advised that he has been a member of PT since then.
advised he is not a member of the Planning Commission and

[

. P
Interviewed on 1718778  Berkeley, California File # SF 89-250 C@Q?
v
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- - does not know anything regarding the Planning Commission.

- rHﬂ.ﬂdIlSﬂd_IhaI_hls1sole Te ibility was to be in
and thei |and
| [to the communitv of the PT., His only responsibility
was in this area

stated that he is not aware of any

so called Tcontingency plans."[::::::::]stated he did

not recall receiving instructions regarding pre-planned
assassinations, but does recall that members were expected
to fight should the church or its members be attacked. /27

In Jonestown, the rule was that if someone from
the outside came into the Jonestown community that everyone
was to report to the main pavillion and drink poison kool-
aid. This is wﬁif:ffffffed when Congressman RYAN and his
party had left. advised that JONES never said
exactly what would happen to the survivors, but left this

up in the air. (Z(‘

advised that he went to Guxana in b6
August, 1977, after being given a ticket b . | b7C
the| ] at the San Francisco PT.

flew by airplane, the exact airlines unrecalled, to the
New York Airport and from there to Guyana and Georgetown.
In New York,| met with JANICE JOHNSON,[::::%:]
| |and | | who are from

the PT in Los Angeles. They were also on their way to
Guyana.lzﬂ

advised at that time, when he was
traveling to Guyana, he took just own personal belongings,

which consisted of a double hes, a picture that
is an artist's drawing asked him to give to
somebody in Jonestown. ot recall who it was

that he was to giye this painting to. It was a framed 18"
by 24" painting. stated that he gave this to some-
body in the kitchem=at Johestown when he eventually arrived

ere and they furnished it to whom it was intended.
stated that he did not take any money other than
oF his own money to Guyana. [::::::f:]stated that he

does not have any knowledge regarding any other monies
being taken to Jonestown from the San Francisco temple(%(/

2
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- was also negative on any knowledge regarding guns
or shipment of weapons to Jonestown. does not

know anyone else who took weapons to Jonestown. /7%/

Upon his arrival in Guyana, stayed in
Georgetown, Guyana, at the PT residence for about one
week and then was staying]| |
[ [the
"Lafayette'", was not the PT boat at that time, but was =
about one-quarter mile away from the PT boat in the same
harbor or boat mooring area. [ ]recalled that in
charge at that time of this boat was TIM SWEENEY and
that another individual named CLEVELAND NEWELL also
stayed on the Lafayette. As far as he knows, NEWELL is
still alive and survived the massacre. NEWELL is from
the Los Angeles area and[_____ ]does not know where he
is now. tadvised that travel to Jonestown was by
the boat, the Lafayette, and that the following people
also went by boat to Jonestown at the same time: (My

b6
SHIRLEY SMITH BECKY FLOWERS / bie
PATSY JOHNSON SHIRLEY BASEY and her (Uy
four children
. J
Upon arrival at Jonestown was assigned
to work in the nder the direction of

[ I(Phonetlc).vtl

again advised that he was not aware of
any plans to kill any outsiders while there. He was
aware of the fact that JONES was notified of the arrivals
and in pending arrivals of all persons from the outside.
When these notifications came, efforts were made to fix
the place up to get ready for their visit.
stated that messages were relayed through Georgetown to
Jonestown regarding these arrivals. With respect to
representative LEO RYAN,[______ Jadvised that there was
talk that some relatives and RYAN were coming to Jonestown
in about a week and[ | recalls that Reverend JIM JONES

Z
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- stated tﬁff:ff:%jdn‘t want them coming or any reporters
- either. advised that the whole thing was rather

mixed up and confused as to what was going to happen
upon their arrival. With respect to the "white nights",

he knows what that to and that his responsibility ‘
was to stay in the and to ] b6

while gvervone else went to the pavillion as ordered bic
by JONES. advised that at these '"white nights"

everyone was put on alert and ordered to report to the
main pavillion where JONES addressed them regarding the
_necessity for them to commit suicide. Z?f)

>

recalls that Dr. LARRY SHECK and nurse
JOYCE TOUCHETT were the ones who made the 'group drink"
in a large cooking tub. He recalls that on the night
of the mass suicides, they came to the kitchen and took
a large cooking tub and took it to the pavillion. |
stated that this was the night that the suicides occurred
and was late in the evening probably 4:30 p.m. or later on
November 18, 1978. He recalled seeing in omne of their or
both of their possessions a box of "Flavor-Aide', which
is like kool-aid, but just another brand. They also had
two plastic brown colored labelled jars, but he could
not read what was on the label. At this point,
recalled that the kitchen workers were ordered by one o
the security men, LOU JONES, an Oriental-Asian or possibly
Chinese man, to the pavillion. JONES had a gun in his
waist, tucked under his belt, but he did not take it out
or point it at any of them. The seven people in the
kitchen consisted of MARY ROGERS, HAZEL NEWELL, MAURICE
JACKSON, DAVID SULLIVAN, GLORIA ROSA, KIM FYE (Phonetic)
and BETTY JEAN GILL. (Z/

In addition to LOU JONES, was aware of
the following men, who were known to be security men: r%/

BILLY OLIVER TOM KICE

BOB KICE PONCHO JOHNSON : /

RONNY JAMES RONNIE DENNIS (b]

)
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DANNY MOTON DONNIE CASSANOVA
(usually carried a
crossbow)
W
EARL JONES JOE WILSON

BRUCE OLIVER

explained that his being alive and es-
caping as follows:-uf

stated that when they went to the
pavillion and people were being forced to drink the
poison and/or were willingly drinking the poison drink,
he was able to get by a security guard at the entrance
to the school pavillion where they were making the
poison. dvised that he ran into the jungle
at about 7:00 p.m. and came out of the settlement at
about 1:00 a.m. and was walking toward Port Kaituma.
At some point before reaching Port Kaituma, he was
questioned by the Guyana authorities and remained in
Georgetown at the Park Hotel w] is residence was
paid for by the U.S. Embassy. |stated that he
never talked to anybody connected wi the Jonestown
massacre or persons who were reportedly involved in
the killings of representative RYAN and his partyu(i%/

relating his escape,[:::::::]recalled
that a Negro male, who worked mostly with

D

was sent by the doctor to get stethescon
Trom another building. [f::::::]advised that
is not connected to the assassinations or anything €IS€,
but was merely getting a stethescope for the doctor to
amine several of the people to see if they had died.
Ef:;:::]walked out with and when he went in
with one of the nurses to get the stethescope,

hid under the building nearby until they had gomne bac
and then he ran into the jungle. (ZV
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- [:;::::;:hdvised that he observed several people
. being forced to drink the poison and that most of these
who were forced to were a lot of the "seniors'" or older
people at Jonestown. Specifically, he saw two security
men, JIM MC ELVAIN and BRUCE TURNER, force two seniors, b6
FREDDY LEWIS and NANCY JONES, drink the poison liquid. le
He observed JIM JONES ‘use force on a lot of the seniors
and chastised them for not coming forward to die with the
rest. tated that he saw a lot of older people
being force 0 drink the poison or being injected with
poison by the doctor and the nurses. He knows of nobody
that was involved in the killings or the forcing of the
older people to be alive at present.(k%]

In connection with this interview, was
asked the following questions and his responses were noted
following the questions:VWU

Q: 1) Do you have any specific knowledge of aquisition,
licensing, or shipment of any weapons by People's
Temple (PT) members to Guyana or anywhere else?

A: Never had any weapons training or purchased
any weapons and as far as he knows only JOHNNY JONES,
who is. now dead, and TIM JONES, JIM JONES' son, were
involved in the purchase of weapons. (:M7

Q: 2) Do you have any specific knowledge of firearm [
training received by PT members including specific
dates, places and trainers?

A: He has no information regarding any of this.

3) Are you aware of any threats to harm public
officials or current and former members of the
PT as a result of leaving the church or attempts
to expose the church and subsequently JIM JONES?
Or attempting to infiltrate or cause any current
member to leave the church?
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A | He was aware of the generalized threats
. against the people who wanted to leave the temple,
but not of any specific threats.

Q: 4) Are you aware of any stock piling of weapomns orT

money by JONES either in Guyana or at PT locations?

A: He is not aware of any money whatsoever.

Q: 5) Are you aware of any contingency plans that
existed or any discussions of a plan reportedly
espoused by JONES as a means of retaliation
against any persons attemtping to arrest or
capture JIM JONES or who would interfere with
church policies?

A: No.

6) Are you aware of any federal officials, inter-
national officials or state officials who are
set up for a target of murder?

A: No.

7) Are you aware of individuals who were inner core
of the Planning Commission?

A: | MIKE PROKE and JOHNNY JONES might have
rs of the Planning Commission, but he is
not aware of any one who is on the inner core of the
Planning Commission.

Q: 8) Are you aware of the identity of individuals com-
prising the PT security force?

A: He furnished the above listed individuals
as being on the security force and advised that this
force.did have some people who were identical with
people who were on the basketball team and those on
the basketball team were STEVEN and TIM JONES, JIMMY

(W Eb6
b7C
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_ . TOUCHETT and MIKE CORDELL. has not hcard
the term “'the aungels* and h&s To nowledge regarding
these individuals. (Question 9 included above, ) /7()

Q: 9} Included a’bevc./’/

JONES, CLEVELAND NEWELL, WALTER mﬁmﬁs, MTKE p7e

U aWs ARy. 41SCUussio 3arding: |
the ‘assassination of ‘Congr R ‘and _his
party? - Did JONES order party ambushed? Were
there any practiced drills for ambush or any- - :
one who disturbed the Jonestown compound? Do
- you know who participated in the assassination?/?)

A 1 He doesn't know anything regarding any of b7C
“Ihese questions and was not invelved and does not know
of any planned practice drills vr who was in in

the assassinatioy “(H)- iare)

12)~ -Were therc prauctice suicide drills where people
pretended to drink the poison and were narcotics
sed ilitate this?. Did the mass dg: ..

See.ab nterview, régar
orced drinking of the poison and us ,
narcotics to murder members at Joncstown, CLAYTON
advised that he did not sec anyone shot; although
after he had escaped and was hiding in the jungle he
could hear shooting from the Joncstown compound. /w
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-'Q{ 13) Do you know the existance of an assassination
squad and the identity of any members?

A: No.

Q: 14) Do you know if the remaining invidiuals who
are at liberty will carry out their assassina-
tion plans of survivors or defectors?

A: [::::::::] He does not know the identity of any
individuals who were giving any such assassination

plans.

Q: 15) Details of association with PT.
| | He advised that he lived at
a | lbnd at another i)
[ klso in San Francisco. H::::::::Tgfiged € Was \“L4
not involved in any of the church hierarchy, that he e
was not on any Planning Commission and that his sole b7C

responsibility was| [seven days a week.

16) [ lfurnished the following descriptive data
in addition to that furnished earlier in the interview:

| lhas I
and | |
[address unknown; and |
|[last known to be Iiving in
[stated he is unemployed at present)
just having arrived in the U.S. the previous day and
that he does expect to find employment in the near
future. | ladvised while in Guyana he married

, i Pate of Birth: Unknown

who had remained in Georgetown, Guyana, when
retnrned to the 1I.S He advised they were married
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-Qs 17)° Do you have any information regarding the in-

volvement of members of the PT and any criminal
offenses, such as assault, homicide, fraud?

A: No.

18) Do you know anyone operating the PT radio or Y
anyone having access to the radio or the code (
used on the radio or its transmission, especially
in the last two weeks prior to the RYAN
assassinations?

bé
bicC

-

A: | | The only person he knows to have been a

radio operator was MIKE CARTER. does not
know anything regarding any radic codes.

At 3:45 p.m.l has served a
subpoena from the U.S. District Court for the Northern
District of California ordering him to appear in the U.S.
District Court at the Grand Jury Room, Number 17201, 450
Golden Gate Avenue, San Francisco, California, on the
24th of January at 2:00 p.m. acknowledged receipt
of the subpoena and was furnished with a copy of this and
the Grand Jury subpoena attachment, which advised him re-
garding his rights. He was advised that this Grand Jury
inquiry was regarding possible violation of Title 18,
U.S. Code, Section 351 - Congressional Assassination
statute. f@u

was advised should he remember any

_additional details that he feels important t

to the FBI that he contact either SA| lor
and | was furnished with a telephone number oi the
Berkeley Resident Agency(.quj
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> |wac interviewed in the presence
“ .. _of Special Agena | u.s. secret Service.

- This interview took place in the office space of the U.S.

- Customs Service, Miami International Airport immediately
following[:::::f::] arrivgl- 2 by commercial air carrier
from Georgetown, Guyana. . was advised by the interviewing
Agent that he was not under arrest, ndr should he in any way
consider the Agent's contact with him‘as implying that he
was in Federal custody. He was further advised that any
information he furnished was-on:a voluntary basis. The
interviewing Agent also advisedl | the purpose of the
interview was to elicit information from him regarding his
associations with and his knowledge of a religious group
known as the People's Temple of the Disciples of Christ
(PT). stated he understood the things the interviewing
Agent told him, and he further stated that he would willingly
consent to be interviewed. Thereafter, he furnished the
following information:( 2t/

| |was introduced to the PT by his mother,
who felt could help him in generally bettering his
life. His mother occasionally attended PT meetings in the
San Francisco, California area. Some time during 1971,

mother seemed to loose interest in the PT, and she
—Stopped attending meetings.cﬁ%}

direct affiliation with the PT started
when he bégan attending meetings at the

recalled the affiliation by him began some time in 1971,
Snbseanent +0 hig startinag +n attend PT meetings
moved into the PT communal

settlement in Redwood Valley, California. The settlement
was a church and also sort of a farming community. At the
time of moving into the settlement, was also attending
| |moved into the settlement with the
understanding he was to become a member of the church's

The PT provided all necessary food and lodging at
the settlement and his only requirement was that he attend
religious meetings and reside at the settlement. U/

Investigation on 1/ 14 /79 aMiami, Florida File ¢ Miami 89-179
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stayed at the settlement in Redwood Valley for approxima

- - nine months, after which time he moved b

- California. His purpose in returning to
he had obtained a high school diploma while at Redwood
Valley and he wanted to "show off" the diploma.
recalled that he returned to
| | severed his affiliations with
the PT from the summer of 1971 until March, 1975./}?

Around March, 1975, | | mother began to
express concern with his general behavior and she suggested
he again affiliate himself with the PT. (lﬂ

In March, 1975,[::::::]again joined the PT and he
moved back into the settlement in Redwood Vallev. After

rejoining the PT performed work on PT
in the general area surrounding the Redwood
vValley settlement. The work done on was
sponsored with PT funds.(Ld b6
b7C

Some time in the spring or summer of 1975[:::::::]
was moved from the Redwood Valley settlement to the PT

temple in Los Angeles. While at the temple in Los Angeles,

lived in an apartment in the temple building. While
in Los AngelesI::::::%:]continued to work onl — ]
He was specifically assigned as a In
August, 197 i decided by the Temple ILeader, Rev. JIM
JONES, that should be returned to the PT facilities
in San Francisco because of his,]| | "bad attitude."”

eruLkaﬁﬁiEn was made by JONES after a conference with
T supervisor at the Los Angeles temple. JONES

would make a trip from the San Francisco headquarters of PT

to the Los Angeles temple about every other week to discuss
matters with the PT leadership there. (%)

On his return to San Francisco, lived at
the PT temple property located at 998 Divesardo—|
performed no chores there other than keeping his Toom ¢Iean.
In the autumn of 1976, re-~entered school. He
advised the decision r § his¢ re-entry into school was
made by JIM JONES as JONES made all such decisions for
temple members. (&7 -
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< " In March, 1976, JONES took|
d for Guyana with two other temple members,

¥

and | | JONES
to that he could attend school when he got to
Guyana. The three made the trip to Guyana by commercial air
carrier. When| and thd[f::::::ﬁsisters arrived in

Georgetown, Gu;
membexrs there.

/an

there were already about 80 temple
remained behind at the PT facilities

in Georgetown for one month while the other members proceeded
to the Jonestown settlement. He was required to stay behind
because he had to accept a load of wood arriving for the PT
settlement in Jonestown. For his first week in Georgetown,
[:;::::::Ftayed at the PT house in Lamerheart Gardens. For
the remaining three weeks, he remained | |
the PT that contained the wood. [was specifically
used to carry wood to the PT settlement in Jonestown. /77/

After four weeks in Georgetown, roceeded
to Jonestown on the wood hauling boat with some other PT

members.

On their arrival, the group wa

and members of a PT welcoming committee.
that about 25 PT members travelled on the boat to Jonestown

with him.

s_greeted by JONES
o lrecalls

At the time of his arrival,[:::::;;]estimated the
settlement contained about 400 members. On his arrival at

Jonestown,
welcome by

nd the others were given a speech of
n his speech, JONES told the new arrivals

of the purpose of the Jonestown seti

tlement and what they

could expect living there.

later found out the

purposes as set forth by JONES and the expectations were not
as he stated in the speech. /7”

While a member of the Jonestown settlement,
[::::::]was assigned He and others who were
considered not to have conformed to the rules of the settlement
were guarded by a guard with a shotgun who threatened to
shoot the members of the group on various occasions.

advised he received beatings on occasion for his
poor attitude and overall behavior. /7//

stated he was not a member of the Jonestown
settlement's "basketball team." /7%/

While a member of the settlement, saw a

total of about 30 guns in the possession of various members
of the temple security force. /hy
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: recalled that the "white nights" began
some time in September, 1977, and continued until some time

in December, 1977. These were meetings called by JONES to
instill discipline in settlement members. The meetings

seemed to die out for a time and then they started up again. /Z?

Qn_the night of the mass deaths of members of the

settlement was occupied with his duties in the
settlemendy | He heard that there had been a shooting
at the Por aituma airstrip after the return of some temple

members from the airstrip. On the night of the mass deaths,
escaped from the settlement by "slipping by" a

temple security anard armed with a cross bow. After escaping

into the bush, kept wandering around until he came

to the main road leading from Jonestown to the Port Kaituma airstrip.

He went to a farmhouse where a Guyanese farmer directed him

to other settlement survivors who were at the airstrip. He

b6

and the othe urvivors went from Port Kaituma back to B7c

Georgetown. /r /S ’
Since his escape from Jonestown, has lived

with his wife inf ter his

escape from JoneStown. subsequent to his escape,|
was interrogated by Guyanese police who released him atrter
the interrogation. /Zﬂ

advised he has overheard in conversations
with other PT members and from JONES himself prior to the
mass deaths at Jonestown, that if JONES died, others would
take care of the PT members who were left. /7/

[ |F1rther advised he was acquainted with PT
member at Jonestown. |sexrved as a

I ] at the settlement as he was skilled in creating
things. /{/

stated.he received no training in the use
of firearms or explosives while he was affiliated with the
PT and he is not aware of any training provided in these
areas by the PT. /”%/

He stated he saw no drug or alcohol addiction in
the Jonestown settlement and he is not aware of any illegal
drug activities engaged in by PT members at Jonestown. /7ﬂ(
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Huring interview and

. Interviewing Agent:ﬁmy

Name

Date of Birth
Place of Birth
Father

Mother

Wife

Children
Brothers

Sister

Height

Weight

Military Service
Social Security No.
U.S. Passport No.
Hair

The following description was obtained regarding

by personal observation of the

|
California
California

I [caIiforniz

States none

same address as mother;

t r.

[California

-

b6
b7C

States none.

Black

Scars/Marks
Characteristics

Last Employment in

UoSo

California

Position,




U.S. Address In care of mother

Education

California;

It should be noted that all of t estions
that the interviewing Agent intended to as were not
posed to him as he had to board a commercial air carrier for
his final intended destination of San Francisco.(”q/
()

o
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lwuas jnterviewed in the presence
of Special ngnE| U.S. Secret Service.
- This interview took place in the office space of the U.S.

-
7

Customs Service, Miami International Airport immediately
followind |arrivif:fffff]by commercial air carrier
from Georgetown, Guyana. was advised by the interviewihg
Agent that he was not under arrest, nor should he in any way
consider the Agent's contact with him as implying that he

was in Federal custody. He was further advised that any
information he furnished was on ary basis. The
interviewing Agent also advised the purpose of the
interview was to elicit information from him regarding his
associations with and his knowledge of a religious group

known cople's Temple of the Disciples of Christ

(PT). | stated he understood the things the interviewing
Agent told him, and he further stated that he would willingly
consent to be interviewed. Thereafter, he furnished the
following information: (”%7

was introduced to the PT by his mother,
who felt the PT could help him in generally bettering his
life. His mother occasionally attended PT meetings in the
San Francisco, California area. Some time during 1971,
| mother seemed to loose interest in the PT, and she
stopped attending meetings. 7%/

| direct affiliation %ixh_:hg_zm_s:axiﬁﬁL
|ﬂhen he began atrtending meetings at +he

recalled the affiliation by him began some time i
Subsedanent +0 his st+avriinag +o0 att+trend PT meetj_ngs

moved into the PT communal

settlement i1n Redwood Valley, California. The settlement
was a church and also sort of a farminf community. At the

time of mowving into the settlement, was also attending
moved into the settlement with the
understanding he was to become a member of the church's

The PT provided all necessary food and lodging at

the settlement and his only requirement was that .
religious meetings and reside at the settlement. (7%/

nvestigation on ___1/14/79 a_Miami, Florida fie#_ Miami 89-179
bt
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.+ stayed at the settlement in Redwood Valley for

- nine months, after which time he moved back to

- California. His purpose in returning to

he had obtained a high school diploma while at Redwood
Valley and he wanted to "show off" t+he dinloma

recalle
severed his affiliations with

the PT from the summer of 1971 until March, 1975.(¢}/

Around March, 1975, mother began to
express concern with his general behavior and she suggested
he again affiliate himself with the PT. /' A/

In March, 1975,[:::::::]again joined the PT and he

moved back into the settlement in R . After

rejoining the PT,[ |performed work on PT

| in the general area surrounding the PRedwood

Valley settlement. The work done on was ‘
sponsored with PT funds. ,/ b6

b7C

Some time in the spring or summer of 1975,
was moved from the Redwood Valley settlement to the PT
(n Los Angeles. While at the temple in Los Angeles,
|lived in an apartment in the temple building. While
in Los Angeles, continued to work onl
He was specificaITy &asSigned as a | n
August, 1975, it wag decided by the temple leader, Rev. JIM
JONES, that| should be returned to the PT facilities
in San Francisco because of his,| | "bad attitude."
thQ.dQQi&ﬁon was made by JONES after a conference with

PT supervisor at the Los Angeles temple. JONES
would make a trip from the San Francisco headquarters of PT

to the Los Angeles temple about every other week to discuss
matters with the PT leadership there. /7

On his return to San FranciscoJ lived at
the PT temple property located at 998 Divesardo. |
performed no chores there other than keeping his room clean.
In the autumn of l976,|$|re-entered school. He
advised the decision regarding his re~entry into school was
made by JIM JONES as JONES made all such decisions for
temple members.[%y -7
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" In March, 1976, JONES took

~:énd he d ed for Guyana with two other temple members,
|—‘a4 and| | JONES

tolq |that ne could attend school when he got to
Guyana. The three made the trip to Guvana by commercial air
carrier. Whe and the sisters arrived in
Georgetown, Guyana, there were already about 80 temple
members there. [::f::::]remained behind at the PT facilities
in Georgetown for one month while the other members proceeded
to the Jonestown settlement. He was required to stay behind
because he had to accept a load of wood arriving for the PT
settlement in Jonestown. For his first week in Georgetown,
stayed at the PT house in Lamerheart Gardens. For
the remaining three weeks, he remained | |
the PT that contained the wood. |was specifically
used to carry wood to the PT settlement in Jonestown.[Q%V

After four weeks in Georgetown,[:::::::]proceeded
to Jonestown on the wood hauling boat with some other PT
members. On their arrival, the group was_areeted by JONES

and members of a PT welcoming committee. recalls
that about 25 PT members travelled on the boakt to Jonestown
with him. At the time of his arrival, estimated the
settlement ined about 400 members. On his arrival at
Jonestown, and the others were given a speech of
welcome by JONES. In his speech, JONES told the new arrivals
of the purpose of the Jones tlement and what they
could expect living there. later found out the

purposes as set forth by JONES and the expectations were not
as he stated in the speech./Q%/

While a member of the Jonestown settlement,

as assigned | He and others who were
considered not to havé conrormed to the rules of the settlement
were guarded by a guard with a shotgun who threatened to
shoot the members of the group on various occasions.
pdvised he received beatings on occasion for his
poor attitude and overall behavior./ 7/

T ‘ !stated he was not a member of the Jénestown
- settlement’s "basketball team." (ﬂ%/ ] E

While a member of the settlement) saw a
total of about 30 guns in the possession of Various members
of the temple security force. (‘ZV

b6
b7C




-
o

MM 89-179

. [:::::::]recalled that the "white nights" began

some time in September, 1977, and continued until some time

in December, 1977. These were meetings called by JONES to
instill discipline in settlement members. The meetings

seemed to die out for a time and then they started up again.(”27

On_the night of the mass deaths of members of the
settlement, was occupied with his duties in the
settlementl He heard that there had been a shooting
at the Por aituma airstrip after the return of some temple
members from the airstrip. On the night of the mass deaths,

escaped from the settlement by "slipping by" a
temple security rmed with a cross bow. After escaping
into the bush, [fffff:fkept wandering around until he came
to the main road leading from Jonestown to the Port Kaituma airstrip.
He went to a farmhouse where a Guyanese farmer directed him
to other settlement survivors who were at the airstrip. He
and the other survivors went from Port Kaituma back to
Georgetown. /

b6
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Since his escape from Jonestown] has lived
with his wife if [after his
escape from Jonestown. subseguent to his escape,! |
was interrogated by Guyanese police who released him after
the interrogation./]d

advised he has overheard in conversations
with other PT members and from JONES himself prior to the
mass deaths at Jonestown, that if JONES died, others would
take care of the PT members who were 1eftw/2¢

[ |further advised he was acquainted with PT
at Jonestown. served as a
at the settlement as he was skilled in creating

stated . he received no training in the use
of firearms or explosives while he was affiliated with the
PT and he is not aware of any training provided in these
areas by the PT. /;// :

He stated he saw no drug or alcohol addiction in
the Jonestown settlement and he is not aware of any illegal
drug activities engaged in by PT members at Jonestown.//Z%/
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The following description was obtained regarding
during interview and by personal observation of the

- -Anterviewing Agent: (Lé/

Name

Date of Birth
Place of Birth
Father

Mother

Wife

Children
Brothers

Sister

Height

Weight

Military Service
Social Security No.
U.S. Passport No.
Hair

Scars/Marks
Characteristics

Last Employment in
U.S.

| California
| California
|
| california
States none
b6
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rsame_addxgss_as_mgthgr;

_s.ame_a.ddmss_as_mm;hgr_._l

California

(1

States none.

Black

iCallfornla

Position,|




U.S. Address In care of motheﬂ

Education

[ California;

It should be noted that all of the gquestions

that the interviewing Agent intended to ask[:%:::::]were not
posed to him as he had to board a commercial air carrier for
his final intended destination of San FranciSCO(}a

[2))






